

Dear Friends and Beer Aficionados all over the world! *

(auf Deutsch bitte [hier](#) klicken – po polsku, proszę kliknąć [tutaj](#))

Just over a month has passed since my last newsletter. In this time, I have published numerous new articles and in particular, have engaged together with Esther Isaak in our “fight against falsified presentation of the purity law (Reinheitsgebot)”. The closer the date 23rd April 2016, and thus the 500th anniversary of the original Reinheitsgebot’s publication, the more lively discussions one can find in the internet. Very constructive and focused discussions about this topic you can find in the Facebook Group [Reinheitsgebot im Gespräch](#). Worth reading!

And a collection of some other news:

- 200 years anniversary of the Battle of Waterloo – Brewery Anthony Martin has brewed [two big beers](#) to celebrate this and markets it with great success.
- Brussels Airport – an impressive [choice of beers](#), but if you have a closer look, you might recognize a lot of large scale products. And yes, indeed, even some of the Trappist breweries are already quite large!
- Finally – the largest daily newspaper in Germany, the Süddeutsche Zeitung, published in its weekend edition 19 / 20th September 2015 [three full-sized pages](#) about the recent developments in the beer scene. And did not miss a swipe at the Reinheitsgebot (purity law). Good!
- The Polish Homebrewers’ Association has terminated co-operation with the large Polish brewery Żywiec and added the [Castlebrewery Cieszyn](#) as a supporting member. Although the latter is part of the Żywiec Group, it acts largely independent of the parent company.
- Short shopping tour in Auchan supermarket in Krakow’s northwest. Large billboard: 229 different brands of beer. Although at least half of it are big players’ brands, it is still impressive!
- Stiegl and Maisel have released two co-operation brews in September and advertised for them with the statement that this would be the first co-operation between an Austrian and a German private brewery. Obviously, this statement is not true, and Biersepp Sepp Wejwar commented on this in his blog [Beerkeeper](#). Unfortunately, he did it now in a somewhat disarmed version. His first rant in his newsletter was way better: “Am I more catholic than the Pope? Why am I so picky? Apart from the fact that I love language, I very much feel annoyed by the fact that some writers always strive for an ALL-SUPER-BEST-OF-ALL-CRAZY-RECORD-STATEMENT. Isn’t it enough to have a good Smoked Baltic Porter? For me, as a beer freak, this IS already a beery sensation. All the meaningless fuss around it distracts from the real message and devalues it. The beer is the star – this is a result of the Craft Beer movement, and we are happy about that. Please, let’s not give up these achievements by using the brewing industry’s propaganda speech in this new segment and letting it dominate the facts. Too much decoration reduces the appearance. Let the beers themselves shine! In particular in a case, where these are very delicious ones. Should I have been trapped by prejudices, I will let you know, and I will tell you, too, if these turn out to be confirmed. Your Biersepp.”
- In her blog [Bierguserilla](#), Esther Isaak recently published a series of interviews with beer lovers – good critics and interesting argument about misuse of the German purity law (“Reinheitsgebot”) by the German and the Bavarian Brewers Associations. Worth reading.
- A website (and a newsletter sent once a month) that is drawing my attention over and over again: [BeerTourism.com – Belgian Beer & Food Culture](#). Across all sizes, from large brewing companies to small village brewers, the makers present in a very professional (and appetising) manner the beers of Belgium, recommend trips through the country and announce beer festivals and other beery events. I love reading their newsletter!
- And finally, some news, immediately before finalizing this newsletter: Mega Beer Company ABInBev [has struck again](#) and taken over another small “Craft Brewer” – SAB Miller. The price of this purchase: 104 billion USD, about 100 billion EUR. In numbers: 1,000,000,000.- EUR. Of course, SAB Miller isn’t a Craft Brewer, that’s just a joke, but takeovers of Craft Brewers happen quite often, currently. An interesting article from early September about this topic [here](#).
- Should anyone miss the list of upcoming events at the end of this newsletter – you will find it from now on [here](#). That makes it even more relevant and up-to-date for you.
- A terrible report in the magazin [Spiegel](#), and [Bierguserilla’s Answer](#) to it!

And that's it for now.

As always, please find a list of the recently published articles (and several older reports that have been retrieved) right after the Polish text of this newsletter [here](#).

Cheers,

Volker

P.S.: I hope you will enjoy reading my short stories and reports, and I am looking forward to reading your comments and discussions on my homepage. I would even gladly appreciate to publish some articles and reports penned by you – so if you feel an urge to tell the world about your beer experiences, feel free to contact me via [eMail](#).

For older issues of this newsletter, please see the [archive](#).

* This newsletter is to inform you about the newest issues on www.brunnenbraeu.eu. If you are not interested in it, just send an eMail with the topic "unsubscribe" to cbo@brunnenbraeu.de.



Liebe Freunde und Bierliebhaber in aller Welt! *

(in English click [here](#), please – po polsku, proszę kliknąć [tutaj](#))

Etwas mehr als ein Monat ist seit meinem letzten Newsletter vergangen. Ich habe in der Zeit zahlreiche neue Artikel veröffentlicht und mich insbesondere zusammen mit Esther Isaak im „Kampf gegen die verfälschte Darstellung des Reinheitsgebots“ engagiert. Je näher das Datum 23. April 2016 und damit der 500. Jahrestag der Veröffentlichung des eigentlichen Reinheitsgebots rücken, umso mehr Diskussionen finden sich in den Weiten des Internets. Recht konstruktiv wird mit dem Thema in der Facebook-Gruppe [Reinheitsgebot im Gespräch](#) umgegangen. Lesenswert!

Und eine Sammlung von weiteren kurzen Nachrichten:

- 200 Jahre Schlacht von Waterloo – Die Brauerei Anthony Martin hat dazu [zwei Starkbiere](#) eingebracht, die mit großem Aufwand erfolgreich vermarktet werden.
- Brüssel Flughafen – es gibt eine tolle [Bierauswahl](#), aber bei genauerem Hinschauen doch nur die Produkte der Großbrauereien. Ja, auch einige Trappisten sind schon so groß, dass man sie als Großbrauerei bezeichnen könnte...
- Endlich – die größte Tageszeitung Deutschlands, die Süddeutsche Zeitung, hat in der Wochenendausgabe 19./20. September 2015 auf [drei vollformatigen Seiten](#) einen Bericht über die jüngsten Entwicklungen in der Bierszene gebracht. Und dabei auch nicht auf einen Seitenhieb auf's Reinheitsgebot verzichtet. Gut!
- Die Polnische Hausbrauervereinigung hat Mitte September die Zusammenarbeit mit der Großbrauerei Żywiec aufgekündigt und stattdessen die [Schlossbrauerei Cieszyn](#) als Fördermitglied aufgenommen. Diese gehört zwar zur Żywiec-Gruppe, agiert jedoch weitestgehend unabhängig vom Mutterkonzern.
- Kurzer Einkauf im Auchan-Supermarkt in Krakaus Nordwesten. Großes Schild: 229 verschiedene Biermarken. Zwar mindestens die Hälfte davon Konzernmarken, aber immerhin!
- Stiegl und Maisel haben im September zwei gemeinsam gebraute Biere auf den Markt gebracht und mit der Aussage dafür geworben, es handle sich um den ersten Co-Brew einer Österreicherischen mit einer Deutschen

Privatbrauerei. Was so offensichtlich nicht stimmt – und Biersepp Sepp Wejwar hat dies in seinem Internetbeitrag bei [Beerkeeper](#) kommentiert. Leider mittlerweile nur in der entschärften Version. Das Original in seinem Newsletter las sich noch viel knackiger: „Päpstlicher als der Papst? Warum ich da so pingelig bin? Abgesehen davon, dass ich sprachverliebt bin – es geht mir einfach ziemlich auf die Nerven, dass manche TexterInnen immer auf irgendein GANZ-SUPER-ÜBER-DRÜBER-REKORD-WAHNSINNS-ARGUMENT aus sind. Reicht denn ein gutes Smoked Baltic Porter nicht aus? Ich, als Beerfreak, finde, das IST eine bierige Sensation. Für mich wird sie durch Sinn befreites Brimborium, das vom eigentlichen Inhalt ablenkt, nur entwertet. Das Bier ist der Star – das hat uns die Craftbier Welle beschert und darüber freuen wir uns so sehr. Geben wir das, bitte, nicht auf, indem wir nun auch in diesem Segment der Brauwaren Propagandasprech über die (an sich wirklich interessanten) Fakten stellen. Übermäßige Dekoration nimmt jeder Anmutung alle Kraft. Lassen wir doch einfach die Biere strahlen. Zumal dann, wenn es sich dabei um wohl besonders köstliche handelt. Sollte mich mein Vorurteil täuschen, so werde ich es Euch wissen lassen. Gern geb ich auch Laut, wenn es sich bestätigen sollte. Der Biersepp“

- Esther Isaak hat im Blog [Bierguerilla](#) eine Reihe von Interviews mit Bierliebhabern veröffentlicht – eine kritische Auseinandersetzung mit dem Missbrauch des Reinheitsgebots durch den Deutschen und den Bayerischen Brauerbund. Lesenswert.
- Eine Seite (und der einmal im Monat versendete Newsletter), die mich immer wieder fasziniert: [BeerTourism.com – Belgian Beer & Food Culture](#). Über alle Größenordnungen hinweg, von der Großbrauerei bis zur kleinen Dorfbrauerei werden hier professionell (und appetitanregend...) die Biere Belgiens vorgestellt, Tipps für Ausflüge gegeben und Termine bekanntgegeben. Ich lese insbesondere den Newsletter immer wieder gerne!
- Und schließlich, eine Nachricht kurz vor Finalisierung dieses Newsletters: Der Bierkonzern ABInBev [hat erneut zugeschlagen](#) und einen kleinen „Craft-Brewer“ übernommen – SAB Miller. Kaufpreis: 104 Milliarden USD, knapp 100 Milliarden EUR. In Zahlen: 1.000.000.000,- EUR. Natürlich ist SAB Miller kein Craft-Brewer, das ist ein Scherz, aber Übernahmen von Craft-Brewern finden derzeit sehr häufig statt. Ein interessanter Artikel von Anfang September dazu [hier](#).
- Sollte jemand die Terminliste am Ende dieses Newsletters vermissen – sie findet sich ab sofort [hier](#). Damit ist sie noch aktueller für Euch.
- Ein unsäglicher [Spiegel-Artikel](#) und die [Bierguerilla-Replik](#) dazu!

Tja, soviel also für heute in der gebotenen Kürze.

Wie immer gibt es direkt nach meinem polnischen Text [hier](#) eine Liste der Artikel, die ich seit dem letzten Newsletter neu (oder wieder...) veröffentlicht habe.

Zum Wohl,

Volker

P.S.: Ich hoffe, Ihr habt Spaß an meinen kurzen Geschichten und Berichten, und ich würde mich über Kommentare und Diskussionen auf meiner Homepage sehr freuen. Ich würde mich ebenfalls sehr freuen, mal einen Artikel oder Bericht aus Eurer Feder auf meiner Seite zu veröffentlichen – wenn Ihr also den Drang verspürt, Eure bierigen Erfahrungen mit der Welt zu teilen, dann kontaktiert mich doch einfach per [eMail](#).

Für ältere Ausgaben meines Newsletter schaut bitte im [Archiv](#) nach.

* Dieser Newsletter soll Dich über die neuesten Informationen auf [www.brunnenbraeu.eu](#) auf dem Laufenden halten. Wenn Du nicht daran interessiert bist, schicke bitte eine eMail mit dem Stichwort „unsubscribe“ an [cbo@brunnenbraeu.de](#).



Drodzy Przyjaciele i Wielbiciele Piwa na całym świecie! *

(auf Deutsch bitte [hier](#) klicken – in English click [here](#), please)

Ponad miesiąc minął od mojego ostatniego newslettera. W tym czasie opublikowałem wiele nowych artykułów, a w szczególności zaangażowałem się w „walce przeciw sfałszowanym interpretacjom prawa czystości (Reinheitsgebot)”. Im bliżej 23 kwietnia 2016, czyli 500 rocznica pierwszej publikacji prawdziwej prawy czystości, tym bardziej ożywione dyskusje w internecie. Bardzo konstruktywne dyskusje na temat można znaleźć w grupie Facebook [Reinheitsgebot im Gespräch](#). Warto przeczytania!

I maż zbiór krótkich wiadomości:

- 200 lecie bitwy pod Waterloo – Browar Anthony Martin warzył [dwa mocne piwa](#) i sprzedaje je z wielkim sukcesem.
- Lotnisko w Brukseli – imponujący [wybór piw](#), ale jeżeli oglądamy to bliżej, to widzimy, że dużo z tego jest po prostu piw komercyjnych. I jest to prawda: Nawet niektóre browary Trapistów już są wielkie!
- Wreszcie – największy dziennik w Niemczech, Süddeutsche Zeitung, opublikował w weekendowym wydaniu 19/20 września 2015 [trzy pełnowymiarowe strony](#) na temat ostatnich wydarzeń w scenie piwa. I nie zapomniał o opinii dotyczącej Reinheitsgebot (prawa czystości). Dobrze!
- Polskie Stowarzyszenie Piwowarów Domowych skończył współpracę z browarem Żywiec, a zamiast tego [Browar Zamkowy Cieszyn](#) teraz jest członkiem wspierającym Stowarzyszenia. Co prawda, on należy do Grupy Żywiec, w znacznym stopniu jednak działa on niezależnie od niej.
- Krótka wycieczka na zakupy w Krakowskim supermarkecie Auchan. Duża reklama: 229 różnych rodzajów piw. Mimo, że połowa z nich tylko koncernowe, to nadal liczba jest imponująca!
- Stiegl i Maisel we wrześniu wprowadzały do rynku dwa nowe piwa, a reklamowały ze stwierdzeniem, że była to pierwsza współpraca pomiędzy austriackim i niemieckim browarem prywatnym. Niestety, stwierdzenie nie jest prawdziwe, bo były już przedtem takie kooperacje. Biersepp Sepp Wejwar skomentował to w swoim blogu [Beerkeeper](#), niestety jednak w wersji nieco rozbrojonej. Jego pierwszy statement w swoim biuletynie był o wiele ostrzejszy: „Czy jestem bardziej katolicki od papieża? Dlaczego jestem tak wybredny? Pomijając fakt, że kocham język, ja bardzo czuję się zirytowany faktem, że niektórzy pisarzy zawsze i wszędzie zdążą do oświadczeń typu ALL-SUPER-BEST-OF-ALL-CRAZY-RECORD. Czy nie wystarczy mieć bardzo dobry Baltic Porter Wędzony? Dla mnie, jako wielbiciel piwa, to JUŻ JEST sensacją piwną! Wszystkie bezsensowne zamieszanie wokół niej odwracają uwagę od prawdziwych wiadomości, a w ten sposób dewalują ją. To piwo właśnie ma być gwiazdą – to jest wynik ruchu piwa craftowego, a bądźmy zadowoleni, że tak jest. Proszę Was, nie poddawajmy się tego osiągnięcia w tym segmencie pod wpływem propagandowego przemówienia branży piwowarskiej; pozwalamy dominować fakty. Zbyt dużo dekoracji zepsuje wygląd. Niech piwo samo świeca! W szczególności w przypadku, że jest tak smaczny! Gdybym był w błędzie, to dam znać. A również powiem Wam, jeżeli to okazują się być potwierdzone! Wasz Biersepp.”
- W swoim blogu [Bierguerilla](#), Esther Isaak niedawno opublikowała serię wywiadów z miłośnikami piwa – dobre krytyki i ciekawe argumenty dotyczące nadużycia prawa czystości („Reinheitsgebot”) przez Niemieckie oraz Bawarskie Stowarzyszenie Piwowarów. Warto przeczytania!
- Strona internetowa (oraz newsletter wysłany raz na miesiąc), która wciąga moją uwagę: [BeerTourism.com – Belgian Beer & Food Culture](#). Od dużych firm piwowarskich do małych wiejskich browarów rzemieślniczych – twórcy strony prezentują w bardzo profesjonalny (i apetyczny) sposób piwa z Belgii, polecają wycieczki przez kraj i ogłaszają terminy festiwalów piwnych i innych piwnych imprez. Lubię czytać ich newsletter!
- I jeszcze wiadomość tuż przed skończeniem newslettera: Mega-Browar ABInBev [uderzył ponownie](#) i przejął kolejny mały „Browar Craftowy” – SAB Miller. Cena transakcji: 104 mld USD, niecałe 100 mld EUR. W liczbach: 1.000.000.000.- EUR. Oczywiście, SAB Miller nie jest browarem craftowym, to żart, ale przejęcia browarów rzemieślniczych zdarzają się obecnie dość często. Bardzo ciekawy artykuł z września do tematu [tutaj](#).
- Jeżeli ktoś z Was nie może znaleźć listy nadchodzących wydarzeń na końcu newslettera – znajdziecie ją od dzisiaj [tutaj](#). W ten sposób, ona będzie jeszcze bardziej aktualna dla Was.
- Głupi artykuł w czasopiśmie [Spiegel](#), a [odpowiedź Bierguerilla](#) na to!

A tyle na dzisiaj.

Pamiętajcie, że, jak zawsze, możecie znaleźć listę ostatnio opublikowanych artykułów (i kilku starszych raportów, które zostały wykopane i odświeżone) tuż po niniejszej, Polskiej części tekstu [tutaj](#).

Na zdrowie,

Volker

P.S.: Mam nadzieję, że cieszy Was lektura moich krótkich opowiadań i relacji, a chętnie doceniam Wasze komentarze i dyskusje na mojej stronie internetowej. Chętnie nawet bym opublikował artykuły i relacje z Waszego pióra – więc, jeżeli macie ochotę na pisanie czegoś i na dzielenie tego ze światem, to poproszę o kontakt przez [eMail](#).

Starsze wydania newslettera możecie znaleźć w [archiwum](#).

* Newsletter ma poinformować Ciebie o nowości na www.brunnenbraeu.eu. Jeżeli nie interesujesz się takimi informacjami, to wystarczy eMail z tematem „unsubscribe” do cbo@brunnenbraeu.de.



List of recently added entries:

- Fruchtwelt Bodensee 2006 , 12th February 2006 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2285>)
- B.V. Gulpener Bierbrouwerij, 1st January 2009 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2331>)
- Adler Bräu Stettfeld, 25th September 2009 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2350>)
- Mikkeller Bar Viktoriagade Copenhagen, 11th August 2011 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2101>)
- Sklárna a minipivovar Novosad a syn Harrachov s.r.o., 3rd December 2012 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2198>)
- Schlossplatz Brauerei Köpenick, 20th June 2013 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2397>)
- Ammerseer Brauhaus, 29th August 2013 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2149>)
- Rathaus Brauerei AG, 7th September 2013 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2324>)
- Brauhaus Rüttershoff, 21st September 2013 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2318>)
- Das Meisterstück – Restaurant & Craft Stube, 12th November 2014 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2263>)
- Brauhaus Georgbräu, 12th November 2014 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2343>)
- Die Wandertour de Bier 2015: Bierkulturstadt Ehingen, 13th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2153>)
- Le Corbeau à Bruxelles, 16th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2107>)
- La Porte Noire, 16th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2112>)
- Bier Circus, 16th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2117>)
- European Homebrewers Gathering 2015 – Warszawa, 19th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2124>)
- Jabeerwocky Multitap Bar, 19th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2133>)
- Bibenda – Restauracja i Bar, 19th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2138>)
- Hoppiness Beer & Food, 19th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2144>)
- European Homebrewers Association: Primi Passi, 24th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2156>)

- Krakowski Przegląd Piw Rzemieslnicznych – Festival Beer Week 02, 26th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2178>)
- Ursa Maior Craft Beer Pub & Concept Store, 27th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2191>)
- Krakowski Przegląd Piw Rzemieslnicznych – Festival Beer Week 02, 27th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2183>)
- Pracownia Piwa, 28th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2186>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Tobias, 30th September 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2249>)
- Der vollkommene Bierbrauer oder kurzer Unterricht, alle Arten Biere zu brauen wie auch verdorbene Biere wieder gut zu machen, 1st October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2205>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Volker, 1st October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2259>)
- Sousedský Pivovar Bašta, 2nd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2211>)
- Zlý Časy, 2nd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2217>)
- U Medvídků, 2nd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2225>)
- Restaurace U Dvou Koček, 2nd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2233>)
- Pivovar U Dobřenských, 2nd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2241>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Joachim, 3rd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2269>)
- U Jednoho Stolu – Festival Dobrého Jídla a Pití, 3rd October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2255>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Rüdiger, 4th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2276>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Katja, 5th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2290>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Paul August Bieringer, 6th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2302>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Nina, 7th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2309>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Andreas („Pingo“), 9th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2313>)
- Karolina Oktoberfest 2015, 10th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2297>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Boris, 13th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2337>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Franzi, 14th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2355>)
- Come e quando l'homebrewing diventò legale... o quasi, 15th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2371>)
- Reinheitsgebot – Verbraucherbetrug? Wir fragen die aufgeklärten Biertrinker – Heute: Michael, 15th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2387>)
- Ryszard Kincel – Od Mastnego do Brackiego – z dziejów piwowarstwa cieszyńskiego, 16th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2360>)
- Restaurace & Pub Pivní Opice, 17th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2383>)
- Destillerie und Brauhaus Weltenbummler, 18th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2392>)
- Schlossplatz Brauerei Köpenick, 18th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2401>)
- Circus Hostel Brewing Co., 18th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2409>)
- Aufsturz, 18th October 2015 (<http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2415>)
- Meet the Brewer – Christian „Lenny“ Lennartz – Lenny's Artisanal Ales, 20th October 2015 (Teil 1: <http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2420>; Teil 2: <http://blog.brunnenbraeu.eu/?p=2429>)



Brunnenbräu® Bier-Blog und Hausbrauerei
A.B. Svojsíka 760/49
682 01 Vyškov
Tschechische Republik
+49 176 4570 9422
cbo@brunnenbraeu.de
www.brunnenbraeu.eu